

## ОГЛАВЛЕНИЕ

<b>Предисловие.....</b>	7
<b>Благодарности.....</b>	10
<b>ЧАСТЬ ПЕРВАЯ</b>	
<b>Богданов А.П.</b> Карл Францович Рулье и его предшественники по кафедре зоологии в Императорском московском университете.....	13
<b>Тихомиров А.</b> Анатолий Петрович Богданов.....	30
<b>Зограф Н.</b> Отрадная страница из истории русской науки. Анатолий Петрович Богданов.....	39
<b>Зверева Н.К.</b> Беседы с отцом. Личность А.П. Богданова по воспоминаниям его дочери.....	64
<b>Богданова Н.И.</b> Мои воспоминания об А.П. Богданове (Добавление к его биографии).....	78
<b>Дополнение к Первой части.....</b>	82
<b>ЧАСТЬ ВТОРАЯ</b>	
<b>Любарский Г.Ю.</b> Карл Францевич Рулье и Анатолий Петрович Богданов: мастерство организации науки.....	89
<b>Кривошеина Г.Г.</b> Почему мы забываем свою историю: А.П. Богданов и его научные общества.....	110
<b>Костина И.Л.</b> А.П. Богданов и Московский зоопарк: идеи отца-основателя в развитии.....	129
<b>Морозова С.Г.</b> А.П. Богданов и Музей прикладных знаний: замыслы и воплощение.....	137
<b>Балахонова Е.И.</b> А.П. Богданов: от выставок к науке антропологии.....	146
<b>Ефимова С.Г.</b> Антропология древнего населения России в трудах А.П. Богданова.....	160
<b>ПРИЛОЖЕНИЕ</b>	
<b>Иллюстрации.....</b>	171

## CONTENTS

<b>Foreword</b> .....	7
<b>Acknowledgements</b> .....	10
<b>PART ONE</b>	
<b>Bogdanov A.P.</b> Charles Frantzovich Roulier and his predecessors in the Department of Zoology at the Imperial Moscow University.....	13
<b>Tikhomirov A.</b> Anatole Petrovich Bogdanov.....	30
<b>Zograf N.</b> A gratifying page from the history of the Russian science. Anatole Petrovich Bogdanov.....	39
<b>Zvereva N.K.</b> Talks with father. Personality of A.P. Bogdanov after memories of his daughter.....	64
<b>Bogdanova N.I.</b> My memories of A.P. Bogdanov (Addition to his biography).....	78
<b>Addendum</b> to the Part One.....	82
<b>PART TWO</b>	
<b>Lyubarsky G.Yu.</b> Charles Roulier and Anatole Bogdanov: Their mastership in the science management.....	89
<b>Krivosheina G.</b> Why do we forget our history: A.P. Bogdanov and his scientific societies.....	110
<b>Kostina I.L.</b> A.P. Bogdanov and the Moscow Zoo: Developing ideas of its founding father.....	129
<b>Morozova S.G.</b> A.P. Bogdanov and the Museum of Applied Knowledge: Ideas and implementation.....	137
<b>Balakhonova E.I.</b> A.P. Bogdanov: From the exhibitions to the science of anthropology.....	147
<b>Efimova S.G.</b> Anthropology of the ancient population of Russia in the writings of A.P. Bogdanov.....	161
<b>SUPPLEMENT</b>	
<b>Illustrations</b> .....	171